
Styrelsemöte Österängarnas Samfällighetsförening 
Söndagen den 10 maj 2020 
 
Närvarande via Zoom-länk; 
Ann-Kristin Wennerström, Håkan Ågren, Henrik Möller, Torbjörn Wrange, Maria Åberg  
 

1. Mötet öppnades 
Ordförande hälsade välkomna och öppnade mötet. 
 

2. Dagordningen godkändes. 
 

3. Föregående protokoll 
Gicks igenom. 
 

4. Ekonomi 
Tas upp vid nästa möte då kassören inte kunde medverka i dag. Ordförande kommer 
att beställa ett bokslut t o m 31 mars, för att slutföra verksamhetsberättelsen. 
 

5. Vatten 
Stora problem på nedre området. Troligen en läcka eller flera små. Ju mer läckage ju 
mer filtermassa går åt. Tanken har tömts två gånger. Stora resurser går åt till att 
underhålla ett eftersatt system. Frågan om att investera i en uppdatering av systemet 
behöver tas upp på nästa årsmöte. Henrik åtar sig att analysera problematiken och 
sammanställa info om nuvarande system för att vi ska kunna utreda vidare vilka 
alternativ som är genomförbara. 
 

6. Avlopp 
Fortfarande problem med gråvattnet från det tidigare problemområdet. Torbjörn tar 
på sig att utreda det som går. Följs upp vid nästa möte. Om detta inte åtgärdas kan 
det få dyra konsekvenser i form av bötesbelopp från kommunen/länstyrelsen. 
 
Inom 5 år kommer kommunen att besiktiga vårt gråvatten-system. Som ett steg i att 
förebygga fördyrande åtgärder kommer Torbjörn att beställa fosfatfria tvättmedel och 
maskindisk-tabletter hos medvetna.se för den som vill testa. Förfrågan läggs ut i 
Facebook-gruppen. Österängarna är den absolut största orsaken till algblomning i 
Molkomsjön. Effekten av en övergång till fosfatfria rengöringsmedel kommer att bli 
mätbara först år 2. Viktigt att vi har god framförhållning och påbörjar åtgärder nu. 
 

7. Vägen 
Företaget som lägger fiber kommer efter färdigt arbete att återställa vägen med 18 
mm grus. 
 

8. Ängen 
Ann-Kristin meddelade att hon eldar rishögen när vädret tillåter. 
Torbjörn meddelade att fåren kommer till veckan och att strömmen är påsatt i 

http://medvetna.se/
http://medvetna.se/


fårhagen. 5 familjer är intresserade av att börja odla och några jordlotter kommer att 
beredas på ängen. 
 

9. Skötselplan 
Klargörande på förekommen anledning; När fastighetsägare tar ner träd på egen 
mark är man skyldig att ta hand om riset. Det är inte tillåtet att lägga rishögar på 
annans mark utan tillstånd från markägaren. I det fall styrelsen har gett klartecken att 
ta ned träd på samfällighetens mark, är det mot att man ansvarar för att riset tas om 
hand. 
 
Torbjörn och Henrik jobbar fram ett underlag för att styrelsen ska kunna lägga fram 
ett förslag till skötselplan. Där kommer det b la att framgå hur tomtnära fällning ska 
skötas. På planlagt område ska rekreationsvärdet prioriteras och den tomtnära 
marken kunna användas för friluftsliv. Det har lagts fram ett önskemål till 
samfällighetens tre angränsande skogsägare att ta hänsyn till friluftslivet vid röjning 
och avverkning i området. Fram tills att vi har ett officiellt beslut om skötselplan är det 
allmänna lagar och regler som gäller. Även Allemansrätten ger friheter under ansvar 
att inte störa eller skräpa ned. 
 

10. Övriga frågor/rapporter 
Kommunikationsutmaningar mellan styrelse/medlemmar och samarbete i 
samfälligheten;  Samfälligheten har i dag 7 anslagstavlor på området, en 
Facebookgrupp, en hemsida, en maillista, en adresslista … Maria föreslog en liten 
kommunikationsplan som klargör vilken information som ska gå ut, när, i respektive 
kanal. Maria åtar sig att göra ett utkast till nästa möte. 
 
Detta möte har skett via Zoom, där föreningen har skaffat ett konto för att kunna hålla 
möten. Om behov skulle uppstå kan även ett årsmöte hållas via denna plattform. 
 

11. Nästa möte; Söndag 14 juni 2020. 
 

12. Mötet avslutades; Ordförande tackar medverkande och förklarar mötet avslutat. 

 
 
 
 
 
Vid protokollet   ……………………………………….. 

Maria Åberg 
 
 
 
 
Justeras av ………………………………………………  …………………………………………… 

Ann-Kristin Wennerström     Torbjörn Wrange 


